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KALAUdahulu Universiti Putra Malaysia
(UPM) memperkenalkan meal plan atau
memberi kredit kepada mahasiswanya untuk
menampung perbelanjaan makan di kampus.

Kini, bagi seluruh mahasiswa UPM mereka amat
bertuah kerana UPM memperkenalkan satu lagi
pendekatan bagi membantu proses pembelajaran
berpusatkan pelajar. Skim yang diperkenalkan tersebut
ialah kemudahan kredit buku teks atau books plan.

Skim ini baru diperkenalkan kepada 1,034 mahasiswa
sebagai projek perintis. Di bawah skim ini, UPM mema-
sukkan nilai kredit sebanyak RM 200 dalam akaun maha-
siswa di awal semester.

Mahasiswa yang terlibat hanya boleh menggunakan
wang tersebut untuk membeli buku sahaja. Sekurang-ku-
rangnya daripada kredit yang diperuntukkan ini maha-
siswa tidak perlu lagi runsing untuk mencari wang bagi
membeli buku sementara menunggu wang pinjamanatau
biasiswa. .

Perkara ini juga mendapat perhatian ·dan pujian
CanselorUPM, Sultan Sharafuddin Idris Shah. Titah
baginda, "Usaha membentuk persekitaran yang kondusif
bagi rnenyokong proses pembe1ajaran patut diberi pujian."

"Beta gembira dengan usaha terbaharu UPM yang
menyokong pendekatan pembelajaran berasaskan pelajar
di mana UPM telah memperkenalkan skimkemudahan
kredit buku teks sebagai projek perintis kepada kumpulan
pelajar tertentu," titah bagindalagi. . -

Menurut baginda, daripada RM207,OOOjumlah kredit
yang dikeluarkan oleh UPM, pelajar yang menerima
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MERD EKA ••• Seluruh warga kampu« UPM merasai kehangatan Sambutan Bulan Kemerdekaan ke-48
peringkat UPMyang disambut secara besar-besaran.Antara aktiviti yang mendapat sambutan ialah Perlandingan
Sorak Merdeka. Perlandingan ini berlangsung pada Malam Ambang Merdeka iaitu detik menunggu jam 12.00
tengah malam 31 Ogos2005. - Gombar menunjukkan pasukan sorak Fakulti Sains, Cema Merdeka mempamerkan
kesunggf,than dan daya kreativiti pasukannya. Pasukan ini dinobatkan sebagai iuara perlandingan tersebut.
Berita lanjut di muka 27. Foto: Ahmad Fua'ad Alwi .

"Saya terkejut dilantik sebagai TNC" -Prof. Radin Umar

Prof Dr. Radin Umar

PROFESOR Dr Radin Umar
Radin Sohadi rasa terkejut
apabila mendapat tahu nama-
nya dilantik sebagai Naib
Canselor (Akademik dan
Pengantarabangsaan). Iawat- .
an nombor dua penting di
UPM selepas Naib Canselor.

"Mema'ng saya tidak
menjangkakan.Saya masih da-
lam cuti (cuti sabatikal) pada
masa itu. Saya berasa jawatan
itu sangat mencabar di sam-
ping menjadi satu penghor-
matan bagi saya," kata Dr. Ra-

din ketika diminta mengulas
tentang pelantikannya.

Siapa sangka jejaka tam-
pan yang tidak perriah loket
dek senyuman dan terkenal
dengan sikap tegas dalam, .
urusan kerja mampu berada
di kerusi nombor dua. Tuah
ayam nampak di kaki, tuah
manusia tuhan saja yang tabu.

Dalam usia mengjangkau
45 tahun (13 November de-
pan) Dr. Radin adalah calon
yang layak bagi menerajui hal
ehwal akademik universiti.

. Kalau diimbau catatan lama,
beliaurnerupakan TNC aka-
demik paling muda dalam se-
jarah universiti ini,

Dr. Radin Umar yang di-
lantik ke jawatan TNCberkuat
kuasa 1 Jun lalu merupakan
TNC hal ehwal akadernik ke
tujuh menggantikan Prof. Dr
Muhammad Awang yang ta-
mat tempoh pelantikan.

Biarpun beliau lebih di-
kenali sebagai pakar kesela-
matan jalan raya dan 'orang
rapat' Menteri Pengangkutan,

anak kelahiran Chemor, Pe-
rak ini masih kekal dengan
sifatnya merendah diri dan
bertanya khabar dengan sesi-
apa sahaja yang beliau jumpa.

Pertemuan kira-kira satu
jam dengan wartawan Tribun
Putra sempat berkongsi sedi-
kit pengalaman dan wawasan
beliau setelah dilantik men-
jadi TNC. Tambahan pula
pihak kementerian memasuk-
kan portfolio baru dalam
tugasnya iaitu pengantara-
bangsaan.

Apabila menyentuh masa
lapang beliau, Dr. Radin mem-
beritabu beliau lebih suka ber-
kebun di halaman rumahnya.
Baginya tiada istilah masa la-
pang. Diatidaksukarehatdan
kalau boleh sentiasa ingin
bekerja. Sebab itulah apabila
dia melakukan sesuatu kerja
dia kena buat dengan perasa-
an penuh seronok. .

• Ikuti temu bual
penuh bersama beliau di
.muka surat 5 dan 6.
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TEKA-TEKI pelantikan Ti~balan Naib Canselor
(Akademik) UPM akhirnya terjawab apabila bekas
Dekan, Fakulti Kejuruteraan, Profesor Ir. Dr Radin
Umar Radin Sohadi dilantik mengisi kekosongan
jawatan itu berkuat kuasa 1Jun 2005 baru-baru ini.
Walau bagaimanapun Radin Umar memulakan tugas
rasmi beliau bermula 27 Julai bam-bam ini.

Beliau yang juga pakar keselamatan jalan raya
negara ini menamatkan pelbagai spekulasi tentang
kekosongan jawatan nombor dua di UPM itu setelah
dikosongkan oleh Prof Dr Muhamad Awang sejak 11
April2005.

Wakil Tribun Putra yang diketuai Ketua
Pengarang, Prof. Madya Dr. Sidek Abdul Aziz dan
Pengarang, Mohd Rusdy Hasan berserta wartawan
pelatih, Leelawati Subramani dan jurugambar,
Ahmad Fua 'ad Alwi berpeluang mengunjungi beliau
untuk pengisian ruangan wawancara.

Pertemuan kira-kira satu jam itu, memberi
peluang kepadanya untuk menjelaskan beberapa
perkara penting tentang strategi dan misi beliau dalam
pembangunan akademik universiti. Ia diikuti
tanggungjawab baru yang diamanahkan iaitu
pengantarabangsaan.

Sungguh rnenakjubkan.
Pada pagi hari pertarna
saya rnelaporkan diri di
biliknya, Naib Canselor

bersikap positif
rnengucapkan tahniah dan
rnenasihati saya berkenaan
pengurusan dan perkara

yang perlu diselesaikan dan
rnengajak sarna-sarna
bekerj asarna untuk

rneningkatkan indeks atau
prestasi UPM untuk

rnernenuhi sasaran yang
dibincangkan terlebih

dahulu

Radin Umar tak suka rehat
Soalan: Apakah reak-

si Prof. apabila diumum-
kan sebagai TNC?

Dr. Radin: Terkejut (di-
am seketika). Memang saya
tidak menjangkakannya. Sa-
ya masih dalam cuti sabatikal
pada masa itu. Saya berasa
jawatan ini sangat mencabar
di samping menjadi satu
penghormatan bagi saya.
Yang penting sekarang ialah
saya akan berusaha melaksa-
nakan tanggungjawab yang

"Kita tidak perlu
mula dari titik

permulaan. Kini, kita
hanya perlu membuat
penambahbaikan.
Pada masa yang
sama, kita perlu

memandang serius
perkara-perkara lain
seperti isu graduan
yang berkualiti, ... "

dipikul sepenuhnya sebagai-
mana yang diharapkan oleh
pihak atasan. Terkejut me-
mang terkejutlah tetapi seke-
jap sahaja

Soalan: Reaksi perta-
rna Naib Canselor setelah
Prof. lap or diri padanya?
Apa katanya?

Dr. Radin: Bagus. Pada
pagi hari pertama saya me-
laporkan diri di biliknya,
Naib Canselor bersikap po-
sitif mengucapkan tahniah
dan menasihati saya berke-
naan pengurusan dan perka-
ra yang perlu diselesaikan
dan mengajak sarna-sarna
bckerjasama untuk mening-
katkan indeks atau prestasi
UPM untuk memenuhi sasar-
an yang dibincangkan ter-
lebih dahulu.

Selepas itu, bekas TNC,
Prof. Dr. Muhamad secara
rasminya memberi saya nota
penyerahan tugas. Walaupun
jawatan ini tidak diisi oleh
sesiapa, namun saya tidak
dapat merasai kekosongan-
nya. lni adalah kerana Man-
tan TNC Prof. Md Awang
telah menjalankan tugas
yang amat baik dan mungkin
kerana saya mempunyai se-
dikit pengalaman (selama
sembiIan tahun) di UPM se-
bagai pentadbir. Namun ma-
sih ada banyak learning
curve yang saya perlu
belajar.

Soalan: Cabaran pa-
ling besar ialah melahirkan

graduan yang cemerlang,
berdaya saing dan
berupaya untuk terus
maju. Apakah perancang-
an Prof?

Dr Radin: Memang ada
banyak perkara yang perlu
diusahakan dan ditambah-
baikkan. Kita mempunyai se-
jarah imej graduan UPM
yang baik. Kita tidak perlu
mula dari titik permulaan.
Kini, kita hanya perlu mem-
buat penambahbaikan. Pada

"saya menghabiskan
masa lebih lama di
sini. Tetapi masa

kerja yang lama itu
bukanlah satu

kaedah pengukuran
yang betu!.

Sebenarnya saya
tidak suka berehat
atau dalam erti kata
lain saya berasa

seronok. .. "

masa yang sarna, kita perlu
memandang serius perkara-
perkara lain seperti isu gra-
duan yang berkualiti, masa-
lah kebolehan bekerja, masa-
lah soft skill, keupayaan ber-
daya saing dengan dunia
mencabar, bersikap positif
terhadap kehidupan dan
pembelajaran yang berte-
rusan dan banyak lagi.

Ini adalah antara perka-
ra yang perlu kita usahakan.
Maknanya kaedah pengukur-
an kredibiliti para graduan
perlu dipertingkatkan. Se-
karang, CGPAdigunakan se-
bagai kaedah uta rna peng-
ukuran. Namun kita perlu
pelbagaikan kaedah penilai-
an supaya mencerminkan
kualiti sebenar graduan.

Soalan: Melalui pe-
ngalaman hampir 20 tahun
di UPM, apakah ada per-
bezaan pelajar dahulu de-
ngan sekarang?

Dr. Radin: Saya men-
jejak kaki di UPM sebagai
seorang tutor pad a tahun
1984 dan sambung
perkhidmatan sebagai
pensyarah dari tahun 1985.
Ketika itu jumlah pelajar
hanya seramai 5000 orang
tetapi kini jumlah pelajar
telah meningkat secara dras-
tik. Yang pastinya, kita tidak
boleh menafikan jumlah pe-
lajar antarabangsa telah
meningkat secara mendadak
daripada tahun-tahun dahulu.

Perbezaan yang paling
ketara yang saya dapat lihat
adalah dari segi budaya be-

kerja di UPM. Budaya beker-
ja pegawai akademik dan bu-
kan akademik telah mening-
kat dari aspek kualiti output,
masa dan tenaga dikorban-
kan supaya memenuhi hasrat
kerajaan dan universiti.
Ekoran daripadanya, UPM
boleh berdaya saing dan
mampu menjadi global
player.

Soalan: Adakah de-
ngan jawatan ini rutin
kerja Prof dah berubah?

"...keseimbangan
dalam bidang kerja
supaya kita berasa
seronok bekerja
tanpa berasa

ketegangan. Ramai
orang tanya saya
mengapa saya

sentiasa nampak
muda. Jawapannya

ialah 'senyum
selalu '.

Dr. Radin: Setelah men-
jadi TNC saya menghabis-
kan masa lebih lama di sini.
Tetapi masa kerja yang lama
itu bukanlah satu kaedah
pengukuran yang betu!. Se-
benamya saya tidak suka be-
rehat atau dalam erti kata lain
saya berasa seronok bekerja
sebagai TNC.

lni adalah kerana perse-
kitaran bekerja di UPM sa-
ngat fleksibel yang meng-
amalkan unsur mentor-
men tee serta mempunyai
rakan sekerja yang baik. Sa-
ya rasa budaya ini perlu di-
kekalkan supaya kita berasa
seronok bekerja dan me-
nyampaikan yang terbaik ke-
pada UPM dan negara. De-
ngan ini, jika sesuatu kerja
perlu diselesaikan kita me-
nyelesaikannya tanpa berkira
sangat mengenai masa.

Soalan: Kami dimak-
lumkan bahawa Prof per-
nah dilantik sebagai Setia-
usaha Persatuan Pegawai
Akademik (PPA). Boleh-
kah kita cungkil rahsia
bagaimana prof boleh
menghasilkan penerbitan
buku dan majalah yang be-
gitu banyak dan ber-
kualiti?

Dr. Radin: PPAmerupa-
kan satu badan yang bertang-
gungjawab ke atas hal ehwal
kebaj ika rr dan perkem-
bangan pegawai akademik.
Pada ketika itu saya ma-
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sih muda dan bertenaga dan
ia membangkitkan semangat
saya mengembara ilmu pe-
ngetahuan dalam bidang pe-
nulisan. Pada masa yang sa-
rna, ia menjadi peluang ke-
emasan untuk memberikan
sesuatu yang berfaedah kepa-
da masyarakat dan komuniti
ini selain hanya tertumpu pa-
da bidang akademik sahaja.

Perlu ada keseimbangan
dalam bidang kerja supaya
kita berasa seronok bekerja
tanpa berasa ketegangan.
Ramai orang tanya saya me-
ngapa saya sentiasa nampak
muda. Jawapannya ialah
'senyum selalu'. ltulah rah-
sianya. Apabila seronok be-
kerja, rasa ketegangan akan
hilang,

Selain itu, saya juga ingin
belajar tentang penulisan sebab
ia adalah sesuatu yang barn
bagi diri saya. Pada masa itu,
saya banyak belajar daripada
rakari-rakan sekerja yang
mampu menulis artikel yang
bagus dalam tempoh yang
singkat. Mahasiswa kini juga
perlu ~pertimbangkan
perkara ini.

Mereka perIu berfikiran
positif dan tidak hams terIalu
mementingkan imbuhan un-
tuk setiap kerja yang dilaku-
kan. Dalam usia muda begini
mahasiswa perIu sentiasa
bersikap bersedia untuk be-
lajar. Walaupun kadang-ka-
dang ia tidak menyeronokkan
tetapi fikirkan yang baik
untuk semua. Pastinya Tuhan
akan memberikan balasan
untuk setiap perkara.

Hoo. Walaupun
kadang-kadang

ia tidak
menyeronokkan

tetapi jikirkan yang
baik untuk semua.
Pastinya tuhan

akan memberikan
balasan untuk

setiap perkara "

mampu berdaya-saing di pa-
saran antarabangsa. Dalam
konteks ini UPM hams mem-
perineikan hasrat kerajaan
supaya menjadi global
player. Sebab itu Pengantara-
bangsaan merupakan satu
portfolio yang spesifik di-
wujudkan untuk memenuhi
hasrat kerajaan ini.

Soalan: Ada andaian
bahawa jumlah pelajar an-
tarabangsa sernakin berku-
rangan di UPM sebab ter-
lalu rnenekankan kursus-
kursus yang tertentu? H. ooUPM berfungsi

berasaskan
pertanian, tetapi

saya rasa
kecemerlangan
dalam bidang
pertanian tidak
akan menjadi

penghalang untuk
kita menceburi
bidang-bidang

lain"

Soalan: Bagairnana
Profrnelihat portfolio 'aka-
dernik' yang kini dipanggil
sebagai 'Akademik dan
Pengantarabangsaan '?

Dr. Radin: Memang ke-
rajaari mahu UPM menjadi
global player. Pihak kerajaan
ingin mempromosi UPM se-
bagai institusi yang eemer-
lang dan pendidikan yang

Dr. Radin: ltu mungkin
persepsi segelintir pelajar.
Tetapi menurut data, majoriti
pelajar suka terhadap sistem
yang diamalkan di UPM.
Pada pendapat saya, UPM
menstrukturkan kursus untuk
menyokong pelajar supaya
melengkapi diri untuk men-
dapat master atau PhD. Sta-
tistik menunjukkan yang
UPM kekurangan pelajar an-
tarabangsa adalah tidak tepat.

Dari semasa ke semasa,
kami juga membuat penyelidi-
kan dan melakukan perubah-
an dalam kemudahan dan
pendidikan seeara rei evan
supaya membantu pelajar
antarabangsa. Satu lagi perkara
yang perIu diberi kepujian
ialah tempoh untuk per-
mohonan itu dipanjangkan dan
kemudahan IT lebih di-
gunakan.

Dahulu.tiga bulan sebe-
lum kita terpaksa tutup kera-
na semuanya dikendalikan
seeara manual. Selain itu,

proses seperti pengambilan
visa dan imigresen juga
mengambil masa.

Soalan: Bagaimana de-
ngan pertanian sebagai
nicbe?

Dr. Radin: Memang
UPM mempunyai kekuatan
dalam bidang berasaskan per-
tanian, agrobio dan ke-
eemerIangan dalam bidang
pertanian hams diteruskan.

Pameran Bioteknologi Asia2005

UPMmenang
9 anugerah
KUALA LUMPUR ( 16-18
Ogos) - Empat anugerah emas,
tiga perak dan dua gangsa
berjaya dimenangi oleh
penyelidik Universiti Putra
Malaysia (UPM) sempena
Pameran Bioteknologi Asia
2005 bertempat di Pusat
Dagangan Dunia Putra dekat
sini.

Kejayaan eemerlang
yang dieatatkan oleh sembilan
hasil penyelidikan UPM ini
membuktikan eiptaan UPM
sentiasa mendapat
pengiktirafan khususnya
dalam bidang bioteknologi.

Pungutan empat emas
yang dimenangi produk
IBDReal Check, a Rapid
Detection Kit for Infectious
atau peralatan mengesanjang-

kitan dengan pantas daripada
Prof. Madya DrAbdul Rahman
Omar, Institut Biosains.

Diikuti, produk berkaitan
peningkatan kesihatan usus
menggunakan bakteriosin atau
The Novel Feed Additives
Produced by Beneficial Lactic
Acid Bacteria, Lactobacillus
plantarum 1-UL4, isolatdfrom
fermented tapioca (Manihot
esculanta), eiptaan Prof.
Madya Dr. Foo Hooi Ling.

Seterusnya, eiptaan Dr.
Lai Ooi Ming dengan produk
Process and Production of
Novel "AllNatural" Sunscreen
Agents. Produk tersebut
berguna untuk proses
pengeluaran agen perlin-
dungan matahari semula jadi.

Produk vektor pengklon-

an universal untuk protein
bermasalah at au produk
BioCarrierTM: A Universal
Cloning Vector For You
Protein Solutions eiptaan Prof.
Datin Dr Khatijah Yusoftuiut
meraih emas.

Pingat perak pula dime-
nangi Prof. Dr. Azmi Lila
melalui produk Nucleoceptin-
RS-A Novel vaccine for
effective fertility Fertility
Control, diikuti, Prof. Dr
SariahMeon, (TRICHOPREP:
An Effective and Eco-Friendly
Disease Management Tool),
dan Dr. Janna Ong Abdullah
(Natural Food Colourant
From Petals Of Melastoma
Malabathrrricum .And
Tibouchina Semidecandra).

Kejayaan gangsa pula

Namun bidang yang lain
kususnya yang telah
meneapai keeemerIang harus
di bantu dan diteruskan,

Soalan: Apakab per-
ubaban yang ingin dilaku-
kan dari segi pengantara-
bangsaan?

Dr. Radin: Sebenarnya
kita sangat bertuah kerana
UPM telah pun ada visi, misi
dan juga polisi-polisi untuk
warga UPM bersaing di arena
antarabangsa. Di samping itu,
UPM juga memiliki sejarah
dan budaya kerja yang bagus.
Apa yang rneneabarkan
sekarang ialah bagaimana
kita akan melaksanakannya
untuk meneapai ke tahap
lebih tinggi diperingkat an-
tarabangsa. Kita hams me-
netapkan penanda aras yang
lebih tinggi bukan hanya
sekadar 'jaguh kampung'.
Berapa KPI baru perIu
dimajukan.

sa kini banya belajar untuk
peperiksaan dan bukan
untuk pengetabuan.Apakab
strategl baru yang Prof
cadangkan untuk
mengubab keadaan ini?

Dr. Radin: Ada banyak
kaedah-kaedah yang boleh
digunakan mengikut bidang
masing-masing untuk me-
luaskan ilmu pengetahuan
mereka. Misalnya, pelajar
yang mengikuti kursus ke-
juruteraan dan rekabentuk
senibina perIu menjalankan
projek rekabentuk seeara
hands-on. Di situ mereka di-
dedahkan kepada kaedah
penyelesaian masalah dan
bekerja seeara berkumpulan.

Ini memperkayakan
pelajar-pelajar supaya mem-
perolehi kemahiran, psyeo-
motor, semangat kerjasama,
strategi komunikasi selain
pengetahuan profesional dan
teknikal untuk menyelesai-
kan sesuatu masalah. Ini
membangkitkan pe lajar
mempelajari kemahiran yang
meneukupi melalui satu
perkara. Kita harus sedar
sistern penilaian bukan hanya
bergantung pada akademik
sesemata-mata malah harus
mengambil kira aspek efektif
dan psikomotor. Ini boleh
dimantapkan melalui alat
kokurikulum dan mem-
pertingkatkan penggunaan
sistem l'C'I' untuk menghasil-
kan graduan yang berke-
terampilan. Sedikit sebanyak
perubahan akan dibuat untuk
melahirkan mahasiswa yang
profesional dan tenaga mahir
yang produktif dalam semua
aspek.

Soalan: Adakab Prof
bercadang untuk rnelawat
setiap fakulti. Dalam erti
kata lain 'turun padang'?

Dr. Radin: Saya memang
berhajat untuk berbuat
demikian danmemang semua
tahu bahawa' saya ini jenis
'turun padang'. Tetapi sebagai
titik permulaan saya perIu
memperkukuhkan sistem
kualitiakademik terlebih da-
hulu. Insya Allah akan laku-
kannya.

Soalan: Mahasiswa ma-

Dan kin Dr. Lai, Dr. Foo dan Dr. Khatijah bersama pingat emas yang dimenangi di Pameran Biotekn%gi
Asia 2005 baru-baru ini. .

dieapai melalui Prof. Dr. Son
Radu (Ampliflour universal
GMODetection System) dan
Prof. Madya Dr Siti Nor
Akmar Abdullah (Mesocrap-
Specific Promoter for ooil
Palm Genetic Modification).

"UPM sentiasa memberi-
kan peluangdan sediaberunding
dengan mana-mana pihak yang

berminat untuk mengkomer-
sialkannya," ueap Timbalan
Naib Canselor (Akademik dan
Pengantarabangsaan) UPM,
Prof. Jr. Dr. Raden Umar Raden
Sohadi selepas majlis sidang
akhbar meraikan kejayaan
penyelidik yang terlibat.

"Proses itu hanyalah akan
dilaksanakan selepas kami

mendaftarkan paten (hak eipta)
melalui Perbadanan Harta
Intelek Malaysia (MyIPO).
Proses mengkomersialkan
produk ini suatu eabaran besar
bagi UPM menonjolkan
jenama Malaysia dan sebagai
IPT bertaraf antarabangsa pada
masa depan," katanya lagi.
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